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Darija Kisić: Ne znam da li će više ikada doći vreme da kažemo da smo sigurni 

Zamenica direktora Instituta "Batut" doktorka Darija Kisić kaže za RTS da iako smo u ovom momentu 

jedna od zemalja sa najnižim rizikom za obolevanje od koronavirusa, iskustva iz drugih zemalja su 

pokazala da se to može promeniti u roku od nedelju dana. Ne znam da li će više ikada doći vreme da 

kažemo da smo sigurni, jer gde god da imamo cirkulaciju virusa epidemiološka situacija je nesigurna, 

poručuje Kisićeva. 

Darija Kisić je, gostujući u Jutarnjem dnevniku RTS-a, navela da kada razmatramo epidemiološku 

situaciju sami apsolutni brojevi ne govore mnogo, već stope incidencije kao merilo rizika obolevanja u 

populaciji. 

"Veliko interesovanje za vakcinu protiv gripa" 

Darija Kisić kaže da je veliko interesovanje građana za vakcinu protiv sezonskog gripa i da će do kraja 

nedelje saopštiti tačan broj onih koji su primili tu vakcinu. 

"Tu vakcinu bismo trebali da primimo svi, ona je registrovana za sve osobe starije od šest meseci. Pre 

svega je preporučujemo svim osobama koje imaju različita oboljenja gde je veći rizik za nastanak 

komplikacija ukoliko dođe do infekcije – to su sva hronična oboljenja, grupa zdravstvenih radnika, 

trudnice, gojazne osobe, osobe pod pojačanim rizikom", objasnila je Kisićeva. 

"U toku ove nedelje je ova stopa nešto veća nego što je bila prethodne nedelje i za oko 19 odsto je veći 

rizik obolevanja nego što je bilo u toku prethodne nedelje", rekla je Kisićeva. 



 
 

Ukazala je da su to su još uvek izuzetno niske stope, sa vrednošću ispod 10 na 100.000, kao i da smo u 

ovom momentu jedna od zemalja sa najnižim rizikom za obolevanje. 

"Međutim, iskustva iz drugih zemalja su apsolutno pokazala da se to može promeniti u roku od nedelju 

dana. Iskustvo iz Slovačke, Češke, Izraela nam govori da moramo da budemo pripremni i da učinimo sve 

da zadržimo ovakvu epidemiološku situaciju", naglasila je doktorka. 

"Ne znam da li će više ikada doći vreme da kažemo da smo sigurni, jer gde god da imamo cirkulaciju 

virusa epidemiološka situacija je nesigurna, ali imamo značajno manji rizik nego sve zemlje u Evropi i 

okruženju", dodala je Kisićeva. 

"Odlazak na slavlja i noćna dešavanja najveći faktor rizika"  

Najviše novoobolelih je iz Beograda, a Kisićeva kaže da je najveći apsolutni broj obolelih iz najvećeg 

grada logičan, jer ima najveći broj stanovnika. Međutim, istraživanja su pokazala da se većina njih 

zarazila na proslavama. 

"Epidemiološko ispitivanje svakog potvrđenog slučaja je pokazalo da je to pre svega odlazak na neka 

slavlja i noćna dešavanja i da je to pre svega faktor rizika, a da je onda dolazilo do prenošenja u okviru 

same porodice", objasnila je Kisićeva. 

Ukazala je da je baš zbog toga Krizni štab i ograničio rad ugostiteljskih objekata do 23 sata. 

"Sada čujemo često priču pa zar se ne može do 23 sata da prenese virus? Naravno da može u svako doba 

dana, ako sebe dovedemo u rizik za prenošenje infekcije. Međutim, pokazano je da je upravo taj period 

nakon 23 časa period kada je dolazilo do najvećeg okupljanja i najvećeg rizičnog ponašanja", istakla je 

Kisićeva. 

Dodala je i da će sporske manifestacije ubuduće biti održavane bez publike, jer bi se u ovom momentu, 

kada imamo naznake povećanja trenda učestalosti obolevanja, svako takvo okupljanje smatralo visoko 

rizičnim. 

Raste broj novoobolelih i Kragujevcu, Nišu, Vranju, Kraljevu, a doktorka kaže da u ovom momentu 

nemamo nijedno mesto sa intenzivnom zonom žarišne transmisije, već da su to sporadični slučajevi. 

"Svaki potencijalni rezervoar infekcije, odnosno osoba koja u tom momentu ima virus u sebi, može da 

bude veliki rasadnik ako se ne pridržavamo preventivnih mera", rekla je ona. 

Kada je reč o uvođenju novih mera, Kisićeva napominje da su postojeće mere itekako dovoljne, ako ih se 

pridržavamo. 

"Sigurno da neka sledeća mera bi bila povećanje rigoroznosti u sankcijama ukoliko se ne pridržavamo tih 

preventivnih mera", poručila je ona.  

Pod nadzorom 71.000 ljudi  



 
 

Na pitanje koliko je građana trenutno pod nadzorom, Kisićeva kaže da kada je reč o putnicima u 

međunarodnom saobraćaju u ovom momentu više od 71.000 ljudi je pod takvom vrstom nadzora, a njih 

118 je imalo određene simptome nakon testa samoprocene koji su ukazivali na prisustvo ove virusne 

infekcije. 

Poslednjih dana, kako kaže, najveći broj građana koji dolazi u našu zemlju je sa područja BiH, iz Crne 

Gore i Hrvatske. 

"Građani su izuzetno savesno i odgovorno shvatili ovu svoju ulogu i očigledno ova procedura nije ni 

teška i ovaj način nadzora se pokazao izuzetno dobar", navela je Kisićeva. 

Kada je reč o epidemiološkoj situaciji u školama, naglasila je da su izuzetno ponosni na naše đake i 

nastavno osoblje, jer se očigledno se itekako pridržavaju svih propisanih mera. 

"Već smo sada u šestoj nedelji od početka školske godine i imali smo gotovo samo sporadične slučajeve 

obolevanja i oni su bili blage forme bolesti sa nekim neznatnim simptomima ili bez ikakvih simptoma", 

rekla je Kisićeva. 

Navela je da je od početka školske godine 80 đaka u osnovnim i srednjim školama bilo pozitivno, 52 iz 

osnovne i 28 iz srednjih škola. 

"U osnovnim školama imali smo dva klastera, što je značilo da je došlo do prenošenja u školskeoj sredini 

i to četiri slučaja u Beogradu i dva u Kragujevcu, a kada su u pitanju srednje škole jedan klaster sa dva 

obolela đaka u jednom odeljenju i ta odeljenja su bila na onlajn nastavi u periodu od 14 dana", zaključila 

je Kisićeva. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Srbija beleži blagi rast broja obolelih, ključan momenat da sprečimo širenje virusa 

U toku poslednjih dana, u Srbiji je zabeležen porast broja obolelih od koronavirusa. Iako je rizik od 

obolevanja i dalje jedan od najnižih na nivou Evrope, moramo da damo sve od sebe da se ne zarazimo i 

da to ne prenesemo na druge, istakla je zamenica direktora Instituta "Batut" Darija Kisić Tepavčević. 

Topografski gledano, 54 odsto zaraženih osoba u poslednja 24 sata je sa područja Beograda, slede 

Kragujevac, Niš, Vranje, Kraljevo, a imamo i područja gde više dana nije detektovan virus, rekla je 

doktorka Kisić Tepavčević. 

U "Dragiši Mišoviću" trenutno se nalazi jedno dete i jedna majka, kao i jedna trudnica pozitivna na 

koronavirus. 

U osnovnim i srednjim školama ukupno je registrovano 80 zaraženih đaka, od čega 28 u srednjim 

školama, a ostali su iz osnovnih škola. 

U osnovnim školama detektovana su dva klastera prenosa virusa sa deteta na dete, jedan u Beogradu i 

jedan u Kragujevcu, a u srednjim školama je registrovan jedan klaster u Beogradu. 

Sva deca su imala blaže forme bolesti. U toku prošle nedelje ukupno je prijavljeno 18 đaka koji su bili 

pozitivni. Čak 180 đaka nije pohađalo nastavu zato što su bila u samoizolaciji zbog porodičnog kontakta, 

navela je Kisić Tepavčevićeva. 

"U toku poslednjih dana beležimo porast broja obolelih. Ako gledamo rizik obolevanja na nivou Evrope, 

mi i dalje imamo jednu od najnižih stopa, sa oko osam obolelih na 100.000 i na nama je da to održimo", 

istakla je zamenica direktora Instituta "Batut". 



 
 

Ako gledamo zemlje u regionu, epidemija bukti u svim zemljama dok je kod nas povoljnija epidemijska 

situacija, ali i ovde se beleži trend porasta, koji je i očekivan zbog jesenjih respiratornih infekcija. 

"Ključni je momenat da damo sve od sebe da sprečimo da se zarazimo i da to prenesemo na druge", 

istakla je Kisić Tepavčevićeva. 

Podneto 105 prekršajnih prijava 

Zamenik gradonačelnika Beograda Goran Vesić kaže da je Beograd u Srbiji najveći grad i srazmerno tome 

je i najveće žarište. Kao i u drugim glavnim gradovima, donose se mere skraćenja radnog vremena 

ugostiteljskih i drugih objekata. 

"Svi veliki gradovi su posebno ugroženi i zato i u Beogradu posvećujemo pažnju sprečavanju širenja 

virusa na mestima gde se to najčešće javlja, a to su javni prevoz i restorani, zbog čega smo pojačali 

inspekcijski nadzor", rekao je Vesić. 

Ukupno je podneto 105 prekršajnih prijava sudiji za prekršaje, rekao je zamenik gradonačelnika. 

"Nema zaraženih koji dolaze iz privrednih subjekata, već isključivo iz sektora usluga. Ne smemo da 

dozvolimo da privreda opet stane i zato apelujemo da se poštuju mere, a to znači obavezno nošenja 

maski u zatvorenom prostoru, javnom prevozu, a da je to moguće, pokazali su vrtići i škole, gde nije bilo 

povećanja broja zaraženih", istakao je Vesić. 

Apelovao je na sve Beograđane da se pridržavaju mera, da se ne ide na žurke, da čuvamo sebe i druge i 

na taj način ćemo izbeći i strože mere. 

Zamenik gradonačelnika Beograda rekao je da će građani preko Vajber aplikacije moći da šalju 

fotografije ugostiteljskih objekata koji krše mere i radno vreme i da će to pomoći inspekcijama da 

reaguju. 

Vesić je pozvao i medije da izveštavaju o kršenju mera, jer, kako kaže, činjenica je da neki objekti ne 

poštuju radno vreme, da rade duže od jedan sat posle ponoći, kao što ima i onih koji najavljuju žurke, a 

nemaju ni dovoljno prostora da prime sve te ljude. 

"Bez obzira na povoljniju epidemijsku situaciju koju smo imali prethodnih nedelja, učestalost obolevanja 

zavisi isključivo od nošenja maski na pravilan način. Osnovna mera je nošenje maski u zatvorenom 

prostoru, a preporučuje se i na otvorenom, posebno ako ne možete da obezbedite distancu. Zabranjeno 

je okupljanje više od 30 ljudi, osim na kulturnim manifestacijama, gde organizatori moraju da obezbede 

distancu. Takođe, od sutra se ograničava rad ugostiteljskih objekata i prodavnica na 23 sata", ponovila je 

mere koje su stupile na snagu Kisić Tepavčevićeva. 

Pomozite da Banjica ostane ortopedija 

Direktor Ortopedske klinike na Banjici, Zoran Baščarević, podsetio je da je ta zdrastvena ustanova dva 

puta na po šest nedelja izlazila iz uobičajenog režima rada i prelazila na kovid status. 



 
 

"Naš primaran cilj je da lečimo ortopetske pacijente i hajde da pokušamo da glavne specijalizovane 

institucije ostanu da rade sa pacijentima kojima su najpotrebniji", apelovao je doktor Baščarević. 

Kako je rekao, treći talas je svuda, pa će doći i kod nas, zato svi moraju da se pridržavaju mera. 

"Banjica je prošle godine uradila 13.000 operacjia, a ove godine, do sada jedva 5.000. Toliko se oseća 

odsustvo Banjice iz zdavstvenog sistema. Pomozite da Banjica ostane ortopedija", rekao je Baščarević. 

 

 

Ujedinjeni protiv kovida traže od Lončara Republičku stručnu komisiju za koronu 

Ujedinjeni protiv kovida objavili su da će ministru zdravlja Zlatiboru Lončaru uputiti zahtev da 

dosadašnju ulogu Kriznog štaba preuzme Republička stručna komisija za zaštitu stanovništva od zaraznih 

bolesti, navodeći da bi se time aktivnosti na suzbijanju epidemije vratile u zakonske okvire. Smatraju da 

je Krizni štab izgubio autoritet među zdravstvenim radnicima, ali i poverenje građana. 

U saopštenju se podseća da Udruženje građana Ujedinjeni protiv kovida (UPK) čine lekari angažovani u 

protivepidemijskoj borbi, bilo direktno u kovid bolnicama i ambulantama, bilo na drugim poslovima u 

sistemu zdravstvene zaštite u Srbiji. 

Kako se ističe, oni su patriote koje su ostale u zemlji jer veruju da može biti bolje nego što jeste, te 

unapred odbacuju svaki pokušaj dovođenja u pitanje njihovih dobrih namera. 

Polazeći od svog profesionalnog i životnog iskustva, članovi Udruženja traže da se aktivnosti na 

suzbijanju epidemije vrate u zakonske okvire, što znači da dosadašnju ulogu Kriznog štaba preuzme 

Republička stručna komisija za zaštitu stanovništva od zaraznih bolesti, navodi se u zahtevu ministru. 



 
 

Ujedinjeni protiv kovida smatraju da je "Krizni štab odavno izgubio autoritet u narodu, posebno je 

problematičan i gubitak poverenja građana u ovo telo. Dodatno, Krizni štab je izgubio i svaki autoritet 

među zdravstvenim radnicima, a sledeći epidemijski talas treba dočekati sa timom stručnjaka kojima se 

veruje". 

Zato, kako dodaju, smatraju da je od izuzetne važnosti "da se lica koja se trenutno pojavljuju ispred 

Kriznog štaba u javnosti, usled opisanog gubitka poverenja, zamene drugim licima koja će se građanima 

obraćati ispred Komisije". 

Ujedinjeni protiv kovida naglašavaju da ostaje i njihov predlog da se sve referentne zdravstvene 

ustanove pozovu da delegiraju svoje predstavnike u Komisiju za zaštitu stanovništva od zaraznih bolesti. 

"Smatramo da je usvajanje našeg zahteva opravdano i važno iz sledećih razloga: 

- Svaka demokratska i pravno uređena država mora da se pridržava sopstvenih zakona. 

- Široko uvažavani pravni autoriteti u Republici Srbiji – da pomenemo samo bivše predsednice Vrhovnog 

kasacionog suda Leposavu Karamarković i Vidu Petrović Škero, dvoje univerzitetskih profesora, Vesnu 

Rakić Vodinelić i Zorana Ivoševića, bivšeg poverenika za informacije od javnog značaja i zaštitu podataka 

o ličnosti Rodoljuba Šabića i programskog direktora NVO Transparentnost Srbija Nemanju Nenadića – 

smatraju Krizni štab nelegalno obrazovanim i nelegitimno operativnim telom. 

- Odredbama iz člana 11. Zakona o zaštiti stanovništva od zaraznih bolesti (Sl. gl. RS, 25. februar 2016. 

Broj 15 31) propisano je da u epidemiološkoj situaciji, sa kakvom smo suočeni već više od šest meseci, 

ključnu ulogu igra Republička stručna komisija za zaštitu stanovništva od zaraznih bolesti. 

- Kao što smo napomenuli, Krizni štab je potpuno izgubio svaki autoritet i svako poverenje i kod građana 

i kod zdravstvenih radnika. 

- Po izjavama samih lekara iz Kriznog štaba, njihov rad je otežavalo stalno prisustvo političara i njihovih 

kolega "na radu u politici". 

U ime gotovo 3000 lekara koji su potpisali otvoreno pismo, i u dobroj veri šaljemo vam ovaj predlog na 

razmatranje i očekujemo susret ili pisani odgovor u razumnom roku", navodi se se u zahtevu koji će biti 

danas upućen ministru Zlatiboru Lončaru. 

 

 

 

 



 
 

 

 

Ivanuša: Ne smiruje se pandemija Kovida19 

BEOGRAD - Tokom leta imali smo relativno mirno stanje ali ovih dana u mnogim zemljama zabeležen je 

rekordan broj obolelih od Kovida 19 izjavio je za RTV direktor kancelarije Svetske zdravstven organizacije 

dr Marjan Ivanuša. 

"Ljudi su letos putovali po svetu i veoma je teško kontrolisati virus tako da je situacija često gora nego 

što to cifre potvrđuju jer se prava slika uoči tek posle 15-ak dana" rekao je za emisiju "Pravi ugao" 

Marjan Ivanuša. 

Dodao je da je jako teško kontrolisati situaciju koja se konstantno pogoršava od decembra 2019. g. 

Mere koje države donose su prilično jednostavne kaže Ivanuša i podseća da je držanje fizičke distance, 

upotreba i nošenje maski te lična higijena i pranje ruku obavezno u borbi sa virusom. 

"Treba izbegavati gužve, ne treba dodirivati lice i izbegavajte kontakte, apeluje Ivanuša i dodaje da je 

umrlo više od milion ljudi svih starosnih uzrasta". 

Svetska zdravstvena organizacija je otkrila virus početkom januara i upozorila je sve države članice, mada 

mnogi nisu verovali o čemu je reč. Teorije zavere nemaju nikakvog smisla jer nikome ne odgovora 

pandemija koja ubija ljude širom svih meridijana. 

Ivanuša tvrdi da države imaju različite zdravstvene sisteme, drugačiji sistem testiranja, registracije i 

evidencije umrlih,tako da pažljivo treba analizirati i revidirati podatke. 



 
 

SZO definiše norme i standarde i zato je moguće upoređivati podatke i epidemiološku situaciju. 

"Ne znam da li bilo lažiranja podataka u pojedinim državama ali znam da je saradnja SZO i Srbije dobra i 

korektna rekao je Ivanuša" i napomenuo da su mere koje su u Srbiji preduzete bile u skladu sa 

preporukama svetske organizacije. 

 

Imunizacija protiv HPV infekcije 

Dom zdravlja “Novi Sad” počinje sa imunizaciojm devojčica uzrasta od 12 do 14 godina protiv HPV 

infekcije vakcinama dobijenim u okviru projekta Gradske uprave za zdravstvo Novog Sada i Ministarstva 

bez portfelja zaduženog za demografiju i populacionu politiku.  

Imunizacija protiv HPV infekcije će se sprovoditi četvorovalentnom vakcinom (HPV4) koja sadrži četiri 

tipa virusa: 6, 11, 16 i 18. Vakcinacijom protiv ova četiri HPV tipa postiže se zaštita od najvećeg broja 

izazivača kondiloma/genitalnih bradavica (tipovi 6 i 11) i karcinoma grlića materice (tipovi 16 i 18). 

Vakcinacija devojčica HPV4 vakcinom uzrasta od 12 do 14 godina sprovodiće se u Domu zdravlja “Novi 

Sad” a devojčica od 15 do 18 godina, davanjem tri doze vakcine, u Institutu za javno zdravlje Vojvodine.  

Vakcinacija devojčica od 12 do 14 godina će se sprovoditi davanjem dve doze HPV4 vakcine sa 

minimalnim razmakom od šest meseci. 

Planirano je da se prioritetno vakciniše 750 devojčica uzrasta od 12 do 14 godina, kojima će se aplikovati 

1500 doza vakcine.  

Vakcinacija će se sprovoditi uz dobrovoljni, pisani, pristanak roditelja/staratelja i popunjavanje Obrasca 

3 (Saglasnost za sprovođenje preporučene imunizacije) od strane izabranog lekara i roditelja. Podaci o 

sprovedenoj imunizaciji će se unositi u karton deteta (elektronski i štampani). 

One devojčice koje su zainteresovane, tj, njihovi roditelji treba da se jave svom izabranom pedijatru i 

dogovore se o terminu vakcinacije i lekarskog pregleda.      

 


